



## 2017 EUROPEAN MOTO-BALL CHAMPIONSHIP

### SUPPLEMENTARY REGULATION

#### ORGANIZING FEDERATION

**FEDERATION FRANCAISE de MOTOCYCLISME**

74, avenue Parmentier

75011 PARIS Cedex

Tél : 33 1 49 23 77 00 Fax : 33 1 49 23 77 23

Email : [dsavart@ffmoto.com](mailto:dsavart@ffmoto.com)

#### ORGANISER

**COMITE D'ORGANISATION des CLUBS de MOTO BALL CAMARET – VALREAS**

MAIRIE

84 850 CAMARET sur AIGUES

E-mail : [jms84@orange.fr](mailto:jms84@orange.fr)

#### MOTO BALL STADIUMS

Moto Ball Stadium VALREAS (France)

And/Or

Moto Ball Stadium CAMARET (France)

#### COMPETITION

31st EUROPEAN MOTO BALL CHAMPIONSHIP

#### DATES

From July 27<sup>th</sup> to August 1<sup>st</sup> 2017

<u>Arrival</u> :	Hotel B&B – ORANGE	July 26 2017	11:00 – 13:00
<u>Jury meeting</u> :	in VALREAS	July 26 2017	15:00 – 16:00
<u>Technical control</u> :	in VALREAS	July 26 2017	16:00 – 19:00
<u>Referee meeting</u> :	in VALREAS	July 26 2017	17:00 – 19:00
<u>Meal</u> :	in VALREAS	July 26 2017	20 :00
<u>1<sup>st</sup> match</u> :	in VALREAS	July 27 2017	14:00
<u>Opening Ceremony</u> :	in VALREAS	July 27 2017	20:30

## **DELEGATIONS**

The National Teams of FRANCE, GERMANY, BELARUS, HOLLAND, LITHUANIA, RUSSIA, UKRAINE will be participate in the tournament.

## **KICK-OFF MEETING (JURY)**

Prior to the start of the Championship, a meeting of all Delegation Heads will be held on Wednesday July 26 2017 from 15:00 pm to 16:00 in Valréas.

## **COMPOSITION TEAMS**

### 16 Participants

1 Head of delegation, 1 team manager or coach, 10 players, 1 mechanic, 1 doctor, 2 referees.

For all additional persons of each delegation, they will participate financially according to the following rates :

- Room for two people per night, accommodation, breakfast included for 48 € per person

Each delegation must confirm the number of additional persons for the hotel as well as the number of nights and pay the total upon confirmation of participation in the European Championship (before May 15, 2017) subject to availability.

Additional meals are € 15 (including 1 starter, 1 main, 1 cheese, 1 dessert, 1 drink and 1 coffee included), the confirmation of the number and the payment will be the day of the arrival of the delegations on 26 July 2017.

## **INTERNATIONAL FIM EUROPE LICENCES AND ENTRY FORM**

All players must be holders of an FIM Europe licence valid for the current year or a one-event licence. The attached entry-form must be fully completed, signed and stamped by the FMN. All Delegations are required to send a copy of these documents 10 days before the start of the Championship to the President of the Jury for validation.

In the absence of such documentation (licences and entry form), the delegations are not allowed to take part.

## **NUMBER OF MOTORCYCLES**

Each team can use a maximum of 10 motorcycles for each match, providing that each motorcycle has passed the technical inspection prior to the start of the Championship.

## **FUEL**

The organizer will provide 30 litres of gasoline per delegation and played matches. 40 liters for each match of semi-finals and final.

## **GAME TIME**

Qualifying matches : 4 x 15mn - 3 breaks : 5mn – 10mn – 5 mn

Semi-final and final match : 4 x 20mn – 3 breaks : 10mn -10mn – 10mn

## **CLASSIFICATION**

### **Points for the classification :**

For the winner : 3 points

For a draw : 1 point

For a losing team : 0 point

In accordance with the rules – Appendix 076 – MOTOBALL EUROPEAN CHAMPIONSHIP – article 076.6 – and based on the results, the classification will be established on a daily basis.

In the case of tie, the classification will be made as follows :

- 1) The result of the match between the teams
- 2) The difference of goals scored and received
- 3) The most goals scored.
- 4) If a tie persists, there will be a series of 4 penalties by 4 different players for each team and then 1 penalty for each team until one team fails to score.

- 5) The semi-final games will be played as follow between the 1<sup>st</sup> and 4<sup>th</sup> placed teams and between the 2<sup>nd</sup> and 3<sup>rd</sup> placed teams.

The winners of those semi-finales will go the final, losers will play for the 3rd and 4th place game.

### **FINANCIAL CONDITIONS**

Each delegation will have to pay a deposit of 2.000 € as their registration in the European Championship and this before May 15th 2017 by bank transfer to following account :

**BANQUE: CREDIT AGRICOLE ALPES PROVENCE**

**IBAN: FR76 1130 6000 8477 5061 2000 060**

**BIC: AGRIFRPP813**

Support nights and meals of the delegations from 26th July 2017 from dinner until 2<sup>nd</sup> August 2017 at breakfast. An assessment of the rooms with the delegations will then take place.

Then release of the deposit if no degradation has occurred, otherwise a review of fees will be made by the hotel and they will be deducted from the said deposit.

This also applies for all other issues found during the competition.

### **ACCOMODATION**

**HOTEL B § B**

**Route Caderousse**

**84 100 ORANGE**

**Point GPS : latitude 44.13700 - longitude 4.79000**

It has a large car park suitable for buses.

### **PRIZE MONEY**

1st place : **1.700 €**

2nd place : **1.350 €**

3rd place : **1.350 €**

4th place : **1.350 €**

5th place : **900 €**

6th place : **900 €**

7th place : **900 €**

## **OFFICIALS AND COMPOSITION OF THE JURY**

Jury President FIM Europe : Thomas STAUDT (voting rights)  
FMNR Jury Member : Gérald MEYER (voting rights)  
Head Referees : André CAST (voting rights)  
Presidents of the event : Jean Marie SEIGNOUR (no voting rights)  
Henri CARPENTRAS (no voting rights)  
Jury Secretary : Claudette RAYMOND (no voting rights)  
1 Delegate of each FMN taking part in the Championship (no voting rights)  
No players are allowed to participate at the Jury meetings.

## **DIVERS**

During their registration request, the delegations should provide : the name, surname, date of birth of all persons of the delegation and the number of each player's shirt.

All of the information must be sent, with a team photo to the FFM and the organizer before May 15<sup>th</sup> 2017.

Each delegation will also provide an audio CD with its national anthem, as well as 2 flags representing their country (measuring 1 x 2 meters to give to the organizer upon her arrival).

## **CONDITIONS OF THE JUNIOR TEAMS**

Because it is not an official European Junior Championship but a friendly international tournament, the Organizing Committee will not support travel expenses, accommodation, any bonuses, fuel for motorcycles or balls for this category of games.

The organizer will cover only 15 delegation meals (either lunch or dinner) and 15 sandwiches + 1 drink per day.

The Game rules will be the same as for the European Championship of Seniors.

The dates of the games are Sunday July 30<sup>th</sup>, Monday July 31<sup>st</sup> and Tuesday August 1<sup>st</sup> 2017. The schedules are already planned, the number of games will be defined based on the teams that will confirm their participation before May 15<sup>th</sup> 2017.



## CHAMPIONNAT d'EUROPE 2017

### REGLEMENT PARTICULIER

#### FEDERATION ORGANISATRICE

#### **FEDERATION FRANCAISE de MOTOCYCLISME**

74, avenue Parmentier

75011 PARIS Cedex

Tél : 33 1 49 23 77 00    Fax : 33 1 49 23 77 23

Email : [dsavart@ffmoto.com](mailto:dsavart@ffmoto.com)

#### ORGANISATEUR

#### **COMITE D'ORGANISATION des CLUBS de MOTO BALL CAMARET – VALREAS**

MAIRIE

84 850 CAMARET sur AIGUES

E-mail : [jms84@orange.fr](mailto:jms84@orange.fr)

#### STADES MOTO BALL

Stade Moto Ball VALREAS (France)

Et /Ou

Stade Moto Ball CAMARET (France)

#### COMPETITION

31 éme CHAMPIONNAT D'EUROPE DE MOTOBALL

## DATES

Du 27 juillet au 1 août 2017

<u>Arrivée</u> :	<b>Hôtel B&amp;B à ORANGE</b>	<b>26 juillet 2017</b>	<b>11h00 - 13h00</b>
<u>Réunion Jury</u> :	à <b>VALREAS</b>	<b>26 juillet 2017</b>	<b>15h00 – 16h00</b>
<u>Contrôle technique</u> :	à <b>VALREAS</b>	<b>26 juillet 2017</b>	<b>16h00 – 19h00</b>
<u>Réunion arbitres</u> :	à <b>VALREAS</b>	<b>26 juillet 2017</b>	<b>17h00 – 19h00</b>
<u>Repas</u> :	à <b>VALREAS</b>	<b>26 juillet 2017</b>	<b>20h00</b>
<u>1<sup>er</sup> match</u> :	à <b>VALREAS</b>	<b>27 juillet 2017</b>	<b>14h00</b>
<u>Cérémonie ouverture</u> :	à <b>VALREAS</b>	<b>27 juillet 2017</b>	<b>20h30</b>

## DELEGATIONS

Les équipes nationales suivantes seront présentes :

FRANCE, ALLEMAGNE, BIELORUSSE, HOLLANDE, LITUANIE, RUSSIE, UKRAINE

## REUNION – JURY

Avant le début du championnat, une réunion de jury aura lieu le mercredi 26 juillet 2017 de 15h à 16h à Valréas.

## TEAM COMPOSITIONS

### Participants 16 personnes

1 chef délégation, 1 entraîneur, 10 joueurs, 1 mécanicien, 1 médical, 2 arbitres

Pour toutes les personnes supplémentaires de chaque délégation, celles-ci participeront financièrement selon les tarifs suivants : hébergement 1 nuit chambre 2 personnes, petit déjeuner compris pour **48 €** par personne, chaque délégation devra confirmer le nombre de personne supplémentaire pour l'hôtel ainsi que le nombre de nuit, et payer le total lors de la confirmation de participation au Championnat d'Europe (**avant le 15 Mai 2017**) et ce, sous réserve de disponibilités.

Les repas sont à **15 €** l'un (comprenant 1 entrée, 1 plat, 1 fromage, 1 dessert, une boisson et un café compris) la confirmation du nombre ainsi que le paiement se fera le jour de l'arrivée des délégations le **26 juillet 2017**.

## **LICENCES INTERNATIONALES FIM EUROPE et BULLETIN D'ENGAGEMENT**

Tous les joueurs doivent être en possession des licences FIM EUROPE prévues sur cette manifestation (**licence une manifestation FIM-Europe**), ainsi que le bulletin d'engagement dont le modèle est joint à ce règlement. **Les délégations ont l'obligation d'envoyer une copie de ces documents 10 jours avant le début du championnat au président du jury pour validation.**

Sans ces documents (licences et bulletin d'engagement) les délégations ne sont pas autorisées à participer.

## **QUANTITE MOTOS**

Une équipe peut utiliser un maximum de 10 motos pour chaque match, à condition qu'elles aient passé avec succès le contrôle technique officiel en début de compétition.

## **CARBURANT**

L'organisateur fournira 30 litres d'essence par délégation et match joué.

40 litres pour chaque match de demi-finale et finale.

## **DUREE DES MATCHS**

Qualifications : **4 x 15mn - 3 repos 5mn – 10mn – 5 mn**

Phase finale: **½ finale et finale 4 x 20mn – 3 repos 10mn -10mn – 10mn**

Points pour le classement

Victoire : 3 points

Nul : 1 point

Perdu : 0 point

## **CLASSEMENT**

Conformément au règlement Annexe 076 Championnat d'Europe de Motoball article 076.6 et en fonction des résultats obtenus, le classement sera établi quotidiennement.

En cas d'ex-æquo, le classement sera effectué de la façon suivante :



- 1) le résultat du match entre les équipes
- 2) la différence entre les buts marqués et reçus
- 3) le plus grand nombre de buts marqués
- 4) si l'égalité subsiste, il y aura une série de 4 tirs aux bus tirés par 4 joueurs différents pour chaque équipe, et ensuite 1 tir au but pour chaque équipe jusqu'à ce que l'une des équipes ne marque pas le but.
- 5) Les demi-finales auront lieu entre les équipes classées 1ère et 4e, et entre les équipes classées 2e et 3e.  
Les vainqueurs des demi-finales iront en finale, les perdants disputeront un match pour les 3e et 4e places.

## **CONDITIONS - FINANCIERES**

Chaque délégation devra verser une caution de **2 000 €** dès l'inscription de participation au championnat d'Europe et ce avant le **15 Mai 2017** par virement :

**BANQUE: CREDIT AGRICOLE ALPES PROVENCE**

**IBAN: FR76 1130 6000 8477 5061 2000 060**

**BIC: AGRIFRPP813**

Prise en charge nuits et repas des délégations du **26 juillet** à partir du dîner jusqu'au **2 août** au petit déjeuner. Il sera ensuite effectué un état des lieux des chambres avec les délégations.

Puis remise des cautions si aucune dégradation n'a été constatée, sinon une évaluation des frais sera faite par l'hôtel et ceux-ci seront retenus de la dite caution.

Ceci s'applique aussi pour tout autre problème constaté durant la compétition.

## **HEBERGEMENT**

**HOTEL B § B**

**Route Caderousse**

**84 100 ORANGE**

**Point GPS : latitude 44.13700 - longitude 4.79000**

Celui-ci dispose d'un grand parking adapté pour les bus.

### **PRIMES**

1st place :	<b>1.700 €</b>
2nd place :	<b>1.350 €</b>
3rd place :	<b>1.350 €</b>
4th place :	<b>1.350 €</b>
5th place :	<b>900 €</b>
6th place :	<b>900 €</b>
7th place :	<b>900 €</b>

### **OFFICIELS ET COMPOSITION DU JURY**

Président du jury FIM : Thomas STAUDT (droit de vote)

Membre du Jury FFM : Gérald MEYER (droit de vote)

Responsable arbitres : André CAST (droit de vote)

Présidents évènement : Jean Marie SEIGNOUR (sans droit de vote)

Henri CARPENTRAS (sans droit de vote)

Secrétariat : Claudette RAYMOND (sans droit de vote)

1 délégué de chaque FMN participant au championnat (sans droit de vote)

Aucun joueur n'est autorisé à participer aux réunions de jury.

### **DIVERS**

Lors de leur demande d'inscription, les délégations devront fournir : les noms, prénoms, date de naissance de tous les personnes de la délégation ainsi que le numéro du maillot de jeu pour chaque joueur.

Tous ces renseignements devront être envoyés, avec une photo de l'équipe à la FFM et l'organisateur avant le **15 Mai 2017**.

Chaque délégation devra aussi présenter un CD audio avec son hymne national, ainsi que 2 drapeaux représentant leur pays (mesurant 1 x 2mètres à donner à l'organisateur dès son arrivée).

## **CONDITIONS DES EQUIPES DE JUNIORS**

Ne s'agissant pas d'un championnat d'Europe juniors mais bien de rencontres amicales, le comité d'organisation ne prendra pas en charge les déplacements, les hébergements, les primes éventuelles, les carburants pour les motos, ni les ballons pour cette catégorie de joueurs.

L'organisateur prendra en charge uniquement **15** repas par délégation (soit déjeuner ou dîner) et **15** sandwiches + 1 boisson par jour (les jours de matchs des dites équipes).

Le règlement de jeu sera identique à celui des seniors.

Les dates retenues sont le dimanche **30** juillet, lundi **31** juillet et mardi **1** août 2017, des horaires sont déjà prévus, les nombres de match sont à programmer en fonction des équipes qui se seront engagées avant le **15 Mai 2017**.